
Tsinghua viert honderdste verjaardag 

 

Tsinghua is allicht de belangrijkste universiteit van de Chinese Volksrepubliek. Bij de alumni vinden 

we zowat iedereen die iets betekent in het Chinese politieke firmament, met voorop president Hu 

Jintao, de vice-president, een belangrijk deel van het Centraal Comité, enzovoort. Tsinghua vierde 

onlangs zijn eerste eeuwfeest. 

Die plaats heeft Tsinghua verworven door op wetenschappelijk niveau naar de wereldtop door te 

stoten, bijvoorbeeld, maar niet uitsluitend, op het vlak van de ingenieurswetenschappen. Tsinghua 

heeft ook het voortouw genomen wat betreft de openheid van China naar de rest van de wereld. Tal 

van samenwerkingsakkoorden werden gesloten, onder andere met de K.U.Leuven. 

Eind april vierde Tsinghua de honderdste verjaardag van zijn oprichting. Een indrukwekkende 

ceremonie kon niet uitblijven, met vertegenwoordigers van universiteiten uit de hele wereld. “Er 

waren ongeveer 100 internationale delegaties,” zegt vice-rector Internationaal Beleid Bart De Moor, 

die samen met rector Waer de K.U.Leuven vertegenwoordigde. 

“Het was een tweedaagse aangelegenheid. Op 23 april hielden vijf vertegenwoordigers van partner-

universiteiten een toespraak, één per continent. ’s Namiddags waren er workshops, met rapportering 

aan de plenaire vergadering. Onze rector zat een workshop voor over internationalisering. Er waren 

ook mooie symbolische momenten. In de Centennial Garden heb ik met de rector een boom geplant, 

met naamplaatje van onze universiteit. Leuk toch.” 

“De tweede dag was die van de eigenlijke verjaardagsceremonie. De plechtigheid vond plaats in de 

Grote Volkshal, waar alle grote partijcongressen georganiseerd worden. Plaats genoeg voor de 

ongevoor zevenduizend alumni. President Hu Jintao gaf een toespraak, naar Chinese traditie natuurlijk 

tamelijk patriottisch, maar ook met een duidelijk vredelievende boodschap en met een oproep tot 

internationale samenwerking. Wat ik vooral onthoud, is de openheid waarmee hij China ‘een der 

grootste ontwikkelingslanden ter wereld’ noemde, een heel eerlijk statement. Verder werd er natuurlijk 

gerefereerd aan de talrijke bijdragen van Tsinghua-alumni aan de groei van China – tot en met hun 

werk aan de Chinese nucleaire wapens. Dan moet je natuurlijk even inschatten of en hoe je daarvoor 

applaudisseert.” 

“Ik vond het een indrukwekkende tweedaagse, met heel veel ontmoetingen met collega’s uit de hele 

wereld. Merkwaardig vond ik wel dat er uit Europa slechts een tiental officiële delegaties waren. De 

meerderheid kwam uit Azië, wat ik wel snap, en uit de Verenigde Staten. Dààr ligt toch wel de focus  

van de mensen van Tsinghua. Dat betekent natuurlijk niet dat wij onze band met Tsinghua minder 

waardevol zouden achten, integendeel. De verlenging van het samenwerkingsakkoord in 2012 zal 

normaal gezien dan ook zonder bijzondere moeilijkheden verlopen. Alleen mogen we ons natuurlijk 

niet blindstaren op de topuniversiteiten alléén. Omdat die door iederéén aangesproken worden, riskeer 

je daar minder op te vallen. En daarom is het misschien aangewezen om zeker ook aandacht te blijven 

geven aan de zogenaamde subtop, een woord dat ik niet zo geslaagd vind. Dat etiket betekent immers 

hoegenaamd niét dat daar werk van lagere kwaliteit geleverd zou worden, integendeel. Maar goed, dat 

is maar een gedachte in de marge van een geslaagd bezoek.” 


